
El cap de Govern, Jaume Bartu-
meu, va explicar ahir que ha
sol·licitat al departament d’Inte-
rior l’informe corresponent al
matrimoni homosexual espanyol
que va demanar, sense èxit, el re-
agrupament familiar a Immigra-
ció. El líder socialdemòcrata va
precisar que volia conèixer bé el
cas, abans de fer qualsevol valo-
ració política.

Bartumeu va afirmar que “al
consell de ministres hem parlat
de la qüestió, però necessitem sa-
ber què ha passat exactament”.
De tota manera, el cap de l’execu-
tiu va admetre que a la reunió del
Govern (que va tenir lloc ahir al
matí) hi havia hagut interès pel
cas. Tot i així, va reiterar que el
càrrec que ocupa actualment l’o-
bliga “a examinar molt bé la
situació abans d’opinar”. Final-
ment, hi va afegir que “probable-
ment podrem estudiar el tema
abans de la setmana vinent”. En

aquesta mateixa línia, el titular
d’Interior, Víctor Naudi, va con-
firmar que s’havia sol·licitat
aquesta informació, “ja que és un
cas que ve de l’anterior ministeri”.
Tot i així, també va evitar pronun-
ciar-se sobre el cas fins que no
hagi pogut conèixer tots els de-
talls. “Cal reconèixer que és un
tema delicat”, va declarar Naudi,
“i per això me’l vull estudiar amb
molta atenció”.

SILENCI POLÍTIC

Cal assenyalar que cap membre
de cap formació política no ha
volgut expressar l’opinió sobre el
cas. Ahir ho va evitar el Govern,
tot i que no descarta emetre una
opinió més endavant. Dilluns van
ser els grups parlamentaris de
Coalició Reformista i d’Andorra
pel Canvi, mentre que Francesc
Rodríguez, del grup socialdemò-
crata, només va apuntar que “hi
ha un marc legal que s’ha de
complir”. Un silenci que contrasta
amb l’enquesta realitzada per
aquest rotatiu a sis persones tria-

des a l’atzar, en la qual totes es
mostren favorables que l’ordena-
ment es modifiqui a favor dels
matrimonis gais.

El cas va començar quan un
docent espanyol resident al Prin-
cipat va sol·licitar la residència de
qui, segons l’ordenament jurídic

espanyol, és el marit. Malgrat ai-
xò, Immigració li va rebutjar la
petició amb l’argument que al pa-
ís no es reconeix l’aliança entre
dues persones del mateix sexe,
cosa que la parella va considerar
que anava contra el conveni trila-
teral. Els cònjuges no van voler

declarar-se “parella de fet”, la so-
lució que se’ls proposava des de
l’administració. Diversos lletrats
consultats van confirmar que el
cas és “jurídicament complex”, ja
que la llei diu que per al reagru-
pament “l’aliança no pot ser con-
trària a l’ordre públic”.

El cap de Govern admet que el consell de
ministres ha tractat el tema i hi té interès

Bartumeu demana
a Interior l’informe
per conèixer el cas
del matrimoni gai
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El Govern té interès per

conèixer els detalls del

matrimoni homosexual

que va sol·licitar el

reagrupament familiar i li

va ser denegat, tot i que

evita donar opinions.

Jaume Bartumeu

“Al consell de ministres
n’hem parlat, però
necessitem saber què
ha passat exactament”
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ESUCCESSOSAEL SINISTRE VA TENIR LLOC A INCLES

Un resident espanyol de 29 anys
va haver de ser traslladat ahir a
l’hospital de Tolosa per ser tractat
de la fractura maxil·lofacial que
va patir al migdia arran d’un acci-
dent de bicicleta. Segons van ex-
plicar des del servei de guàrdia
de l’hospital Nostra Senyora de
Meritxell, el ferit, tot i no estar en
estat greu, requeria un tracta-
ment específic que al Principat
no es pot dur a terme perquè no
es disposa de la tecnologia neces-
sària. 

L’accident, tal com van detallar
des del servei de policia, va tenir
lloc minuts abans de les tres de la
tarda a la vall d’Incles. El ciclista
circulava per la carretera secun-
dària 270 en direcció sud cap a la
general dos quan, de sobte, en
arribar a un revolt a la dreta, va
topar amb un menor. El nen esta-
va creuant la calçada i, per causes
que es desconeixen, el ciclista no
va poder evitar topar-hi. A causa
del xoc, els dos van caure a terra.
De la seva banda, el menor, que
es va donar un cop al cap, va que-
dar ingressat en observació a
l’hospital. 

Traslladen a Tolosa un jove
amb una fractura maxil·lofacial
a causa d’un accident de bici
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Mònica Raya

“Trobo que el rea-
grupament familiar
ha de ser igual per
a tothom. Si els
matrimonis homo-

sexuals són feliços així i s’ho po-
den permetre, no veig per què
s’hi han de posar problemes le-
gals. Aquí hi ha moltes famílies
heterosexuals que estan molt pit-
jor, en tots els sentits. Aquests
detalls jurídics s’haurien d’anar
arreglant, aquest cas que ha apa-
regut als mitjans no és just.”

ENQUESTA

?
Veu just que un matrimoni no pugui fer el
reagrupament pel fet de ser homosexual?

“El reagrupament ha
de ser igual per a tots”

NO Rubén Cecilia

“No tan sols és
una greu falta de
respecte envers la
legislació espanyo-
la, que entén que

aquestes persones estan legal-
ment casades. A més, és un
atemptat contra els drets hu-
mans, aquí encara hi ha pensa-
ment medieval. Si se’ls acceptés
el reagrupament, com a mínim hi
hauria un precedent. Si no s’ac-
cepta, és una prova que no hi ha
tracte igualitari.”

“Aquí encara hi ha
pensament medieval”

NO Francesc Cot

“Penso que els
matrimonis gais
de l’estranger hau-
rien de tenir dret
al reagrupament

familiar. No volem situar-nos com
la resta d’Europa en moltes co-
ses? Doncs amb això també ho
hauríem de fer, i prendre exemple
del que passa en alguns estats
veïns. A més, en aquest tema la
regulació és totalment ancestral,
el país s’està quedant una mica
desfasat.”

“La regulació d’aquest
tema és ancestral”

NO

Mònica Solans

“Jo crec que els
matrimonis homo-
sexuals s’haurien
de legalitzar. Si les
lleis de fora els

consideren una família, no és
comprensible que les d’aquí no
ho facin quan arriben. Caldria
prendre com a exemple el que fan
molts països del món, perquè si
no amb aquest tema Andorra cor -
re el risc de quedar-se una mica
retardada.”

“Les lleis de fora els
consideren família”

NO Joelle Penelaud

“Jo sóc francesa, i
no puc entendre
moltes de les co-
ses que passen
aquí. En aquest te-

ma el país hauria de ser molt
més obert, el més rellevant no és
si una persona és homosexual o
no. Però em sembla que ja és
una cosa que ve amb el país. El
que no sé és si el nou Govern
que ha entrat ara canviarà alguna
cosa o no.”

“El país hauria de ser
molt més obert”

NO Genís Coll

“Hauríem de ser
una mica més fle-
xibles i tolerants
amb aquest tema.
Sobretot, perquè

hi ha països dels quals no estem
respectant la normativa vigent. A
més, conec el cas de gais del pa-
ís que van a casar-se a la Seu
d’Urgell, perquè aquí no poden
fer-ho. En part, entenc que és per-
què hi ha una sensibilitat espe-
cial per la religió oficial.”

“Conec gais del país
que es casen a la Seu”

NO

PONS I BARTUMEU S.A.

CONVOCATÒRIA DE JUNTA GENERAL EXTRAORDINÀRIA

D’acord amb el que estableix l’article 31 paràgraf 3 de la
Llei 20/2007, de societats anònimes i de responsabilitat
limitada, es convoca tots els accionistes de PONS I BAR-
TUMEU S.A. a  la Junta General Extraordinària de la Societat
que se celebrarà el proper dia 22 de juliol de 2009 a les 20
hores davant del notari Isidre BARTUMEU MARTÍNEZ als lo-
cals de la seva notaria del Carrer Prat de la Creu 36, 2-1,
d’Andorra la vella, amb el següent Ordre del dia:

1. Examen i aprovació, si s’escau, del Projecte de nous Es-
tatuts socials per a adaptar-se a la nova legislació vigent 
en matèria de societats.

En cas de no poder-se celebrar en primera convocatòria, la
Junta es celebraria en segona convocatòria al mateix lloc 24
hores després.

Els senyors accionistes poden retirar el Projecte de nous Es-
tatuts socials als locals socials de la Plaça Rebés 5 d’An-
dorra la Vella.

A Andorra la Vella, el 15 de juny de 2009                                                                                     

L’Administrador Únic
Enric BARTUMEU MAZA

PONS I BARTUMEU S.A.

CONVOCATÒRIA DE JUNTA GENERAL ORDINÀRIA

D’acord amb el que estableix l’article 31 paràgraf 3 de la Llei
20/2007, de societats anònimes i de responsabilitat limi-
tada, es convoca tots els accionistes de PONS I BARTUMEU
S.A. a  la Junta General Ordinària de la Societat que se cel-
ebrarà a la seu social de la Plaça Rebés 5 d’Andorra la Vella
el proper dia 27 de juliol de 2009 a les 20,30 hores, en
primera convocatòria, amb el següent Ordre del dia:  

1. Examen i aprovació, si s’escau, dels Comptes Anyals, de    
l’Informe de Gestió i  de la Proposta de distribució de re-
sultats  de l’exercici 2008-2009.

2. Precs i preguntes.

En cas de no poder-se celebrar en primera convocatòria, la
Junta es celebraria en segona convocatòria al mateix lloc 24
hores després.

Els senyors accionistes poden retirar la documentació cor-
responent als punts de l’Ordre del dia als locals socials de
la Plaça Rebés 5 d’Andorra la Vella.

A Andorra la Vella, el 16 de juny de 2009                                                                                     

L’Administrador Únic
Enric BARTUMEU MAZA 


